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§ 387  Dnr 2023KS282 

Svar på motion om synliggörande av kommunala anläggningar, 
verksamheter och lokaler  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 15 juni 2023 § 98, att till kommunstyrelsen remittera en 
motion från Patrik Linde (S), Robert Langholz (S), Ulla-Karin Johansson (S) samt Berit 
Müllerström (S) om synliggörande av kommunala anläggningar, verksamheter och lokaler. 
  
Motionärerna yrkar på att kommunfullmäktige ger förvaltningen i uppdrag att tillse att vårt 
kommunala vapen sätts upp på samtliga anläggningar, verksamheter och lokaler. 
  
Skyltar är ett sätt för kommunen att marknadsföra och synliggöra anläggningar och 
verksamheter. Ett professionellt och enhetligt uttryck är viktigt och kommunens logotype på 
skyltar skapar igenkänning och tydlighet. I tjänsteskrivelse från förvaltningen framförs att 
enbart kommunvapnet dock inte nödvändigtvis är det bästa sättet att skylta en byggnad på, då 
mer information kan behövas för att informera och vägleda på en plats. Det är viktigt med 
helhetssyn på skyltning där typ av verksamhet, typ av byggnad med mera får betydelse för hur 
fasadskyltning utformas. Det pågår redan arbete kring delar av det motionärerna framför, 
bland annat genom arbete med och implementering av skyltprogram samt arbete med nya 
rutiner för skyltning av pedagogiska lokaler. Förvaltningen bedömer inte att det finns behov 
av att föregå pågående arbeten genom att förse alla byggnader och lokaler med ett 
kommunvapen. 
  

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse 16 oktober 2023 
• Motion om synliggörande av kommunala anläggningar, verksamheter och lokaler 

  

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl. 20:48-20:54. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 
Patrik Linde (S) föreslår med instämmande av Marie Strid (MP), Peter Arvidsson (SD) och 
Bengt Hellgren (SD) att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen.  
  
Mikael Johannison (M) föreslår med instämmande av Anders Halldén (L) och Per Vorberg 
(M) att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden redovisar att han kommer ställa Patrik Lindes förslag mot Mikael Johannisons 
förslag 
  
Kommunstyrelsen godkänner redovisad beslutsgång. 
  
Patrik Lindes förslag och Mikael Johannisons förslag 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller Mikael 
Johannisons förslag. 
  
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för att bifalla Mikael Johannisons förslag 
Nej-röst för att bifalla Patrik Lindes förslag 
  
Med 6 ja-röster och 7 nej-röster bifaller kommunstyrelsen Patrik Lindes förslag. Hur var och 
en röstade framgår av omröstningslista 3. 
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VOTERINGSLISTA
Kommunstyrelsen

Sammanträdesdatum
2023-11-23

Voteringslista: § 387
Ärende: Svar på motion om synliggörande av kommunala anläggningar, verksamheter och 
lokaler,  2023KS282

Omröstningslista 3

Ledamot Ja Nej Avstår
Per Vorberg (M), ordförande X
Mikael Johannison (M), vice ordförande X
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande X
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot X
Peter Arvidsson (SD), ledamot X
Gun Wågsjö (C), ledamot X
Anders Halldén (L), ledamot X
Marie Strid (MP), ledamot X
Bengt Hellgren (SD), ledamot X
Håkan Eriksson (KD), ledamot X
Ulf Dermark (KP), ersättare X
Thomas Gustafsson (S), ersättare X
Berit Müllerström (S), ersättare X
Resultat 6 7 0
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TJÄNSTESKRIVELSE 
Utvecklingsfunktionen 
Karin Dahl 
 
 
 
 
 
 Datum   
 2023-10-16   
 

 
 
 
 
Kommunstyrelsen 
 
 
 
Diarienummer 
2023KS282 008 

 

 

Svar på motion om synliggörande av kommunala 
anläggningar, verksamheter och lokaler 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige beslutade 15 juni 2023 § 98, att till kommunstyrelsen 
remittera en motion från Patrik Linde (S), Robert Langholz (S), Ulla-Karin 
Johansson (S) samt Berit Müllerström (S) om synliggörande av kommunala 
anläggningar, verksamheter och lokaler.   
 
Motionärerna yrkar på att kommunfullmäktige ger förvaltningen i uppdrag 
att tillse att vårt kommunala vapen sätts upp på samtliga anläggningar, 
verksamheter och lokaler.  
 
Skyltar är ett sätt för kommunen att marknadsföra och synliggöra 
anläggningar och verksamheter. Ett professionellt och enhetligt uttryck är 
viktigt och kommunens logotype på skyltar skapar igenkänning och 
tydlighet. Enbart kommunvapnet är dock inte nödvändigtvis det bästa sättet 
att skylta en byggnad på, då mer information kan behövas för att informera 
och vägleda på en plats. Det är viktigt med helhetssyn på skyltning där typ 
av verksamhet, typ av byggnad med mera får betydelse för hur 
fasadskyltning utformas.  
 
Det pågår redan arbete kring delar av det motionärerna framför, bland annat 
genom arbete med och implementering av skyltprogram samt arbete med 
nya rutiner för skyltning av pedagogiska lokaler. Förvaltningen bedömer 
inte att det finns behov av att föregå pågående arbeten genom att förse alla 
byggnader och lokaler med ett kommunvapen. 
 
Kostnaden för större fasadskyltar är hög och det bedöms idag inte finnas 
ekonomiskt utrymme att genomföra en särskild satsning på skyltning 
motsvarande det som föreslås i motionen. Arbetet med skyltning bör istället 
ske successivt. Bedömningen är att det på längre sikt kommer att bli en 
större tydlighet och bättre rutiner i frågan i och med pågående processer.  
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Beslutsunderlag  
• Tjänsteskrivelse 16 oktober 2023   
• Motion om synliggörande av kommunala anläggningar, 

verksamheter och lokaler 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 15 juni 2023 § 98, att till kommunstyrelsen 
remittera en motion från Patrik Linde (S), Robert Langholz (S), Ulla-Karin 
Johansson (S) samt Berit Müllerström (S) om synliggörande av kommunala 
anläggningar, verksamheter och lokaler.   
 
Motionärerna yrkar på att kommunfullmäktige ger förvaltningen i uppdrag 
att tillse att vårt kommunala vapen sätts upp på samtliga anläggningar, 
verksamheter och lokaler.  
  
Bakgrund och nuläge  
Skyltar är ett sätt för kommunen att marknadsföra och synliggöra sina 
verksamheter. Precis som motionärerna anger är skyltning och 
synliggörande av kommunal verksamhet ett sätt att bygga stolthet kring 
kommunen. Ett professionellt och enhetligt uttryck är viktigt och 
kommunens logotype på skyltar skapar igenkänning och tydlighet. Skyltar 
används också för att besökare ska hitta rätt. Ett enhetligt uttryck betyder 
dock inte att alla skyltar ser exakt likadana ut; inom den grafiska profilen 
och Härryda kommuns skyltprogram finns möjlighet till variation.   
  
Arbetet med ett övergripande skyltprogram för hela kommunen påbörjades 
2017 men programmet har inte implementerats fullt ut. Delar av 
programmet används som riktlinje idag och skapar en gemensam grund 
gällande exempelvis typsnitt och färger.    
  
Det finns ingen beslutad riktlinje som säger att alla kommunala 
verksamheter ska ha en fasadskylt. Däremot har de flesta verksamheter 
istället andra skyltar såsom orienteringstavlor eller skyltar på dörrar och 
entré. Om fasadskyltning förekommer ska dessa ha ett enhetligt uttryck 
enligt skyltprogram och grafisk profil. Det är dock tillåtet med olika typer 
av fasadskyltning utifrån typ av verksamhet och byggnad. Fasadskyltning 
kompletteras med skyltning vid entré och rekommendationen är att 
kommunvapnet då ska vara med.  
  
Att det är olika skyltar från byggnad till byggnad beror på både typ av 
verksamhet, olika behov av synliggörande samt byggnadens beskaffenhet. I 
vissa fall, när kommunen är hyresgäst, är det externa fastighetsägare som 
står för skyltningen, vilket kan påverka utseendet där fastighetsägaren 
kräver enhetliga skyltar inom ett område.   
  
Sedan några år tillbaka finns det en rutin för hur uppförandet av större 
skyltar sker då dessa ofta kräver bygglov. Nybeställning av skyltar går via 
kommunens fastighetsfunktion om kommunen äger lokalen. Exempel på 
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enhetlig skyltning vid nybyggnation är Fagerhultskolan, Backaskolan och 
Västgärdets förskola.  
  
Ekonomiska konsekvenser  
Förvaltningen bedömer att det skulle medföra en större kostnad att skylta 
samtliga befintliga byggnader med ett kommunvapen. Som exempel kostar, 
enligt kommunens nuvarande skyltleverantör, en större belyst fasadskylt 
med namn på en skola samt kommunvapen ca 50 000 kronor. Enbart ett 
frisittande vapen utan belysning kostar drygt 3000 kronor exklusive 
montering. En så kallad ljuslåda i form av kommunens vapen kostar runt 20 
000 kronor. Det finns i dag ingen central budget för skyltning utan 
respektive verksamhet bekostar sin respektive skyltning.  
  
Förvaltningens bedömning  
Förvaltningen arbetar med frågan om enhetlig skyltning av kommunens 
byggnader och lokaler på flera sätt och ser ett värde i att också göra en 
inventering av vilka byggnader som saknar skyltning eller saknar 
kommunvapen i sin skyltning, och vilka konsekvenserna av detta är. Skyltar 
är ett sätt att marknadsföra men syftet är också att guida besökaren rätt samt 
upplysa om vilken typ av verksamhet som finns i en lokal. Enbart 
kommunvapnet är inte nödvändigtvis det bästa sättet att skylta en byggnad 
på i alla sammanhang, då mer information kan behövas för att informera och 
vägleda på en plats. I pågående arbeten behöver helheten ses över snarare än 
att kommunvapen enbart, sätts upp överallt.  
  
Förvaltningen bedömer att pågående arbeten är tillräckliga och att det 
därmed inte finns behov av att frångå eller föregå dessa genom att förse alla 
byggnader och lokaler med ett kommunvapen. Kostnaden för större 
fasadskyltar är hög och det bedöms idag inte finnas ekonomiskt utrymme i 
verksamheterna för att genomföra en särskild satsning på skyltning 
motsvarande det som föreslås i motionen. Arbetet med skyltning bör istället 
ske successivt. Bedömningen är att det på längre sikt kommer att bli en 
större tydlighet och bättre rutiner i frågan i och med pågående processer.  
  
  
  
  
Pia Alhäll     Birgitta Flärdh  
Kommundirektör    Utvecklingschef  
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